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Betreft: Voorontwerp van decreet houdende bepalingen tot begeleiding van de 
aanpassing van de begroting 2020

Mijnheer de minister, 
 
De Vlaamse Adviesraad voor Innoveren en Ondernemen (VARIO) heeft kennis 
genomen van het voorontwerp van decreet houdende bepalingen tot 
begeleiding van de aanpassing van de begroting 2020, en van de bijhorende 
memorie van toelichting. 
 
Conform zijn opdracht focust de raad zich in zijn onderzoek van het 
voorontwerp van decreet in eerste instantie op de bepalingen die betrekking 
hebben op het eigen EWI-beleidsdomein. Het voorontwerp van 
programmadecreet BA2020 neemt echter geen bepalingen met betrekking tot 
EWI op. In lijn met zijn overtuiging dat wetenschappelijk onderzoek, innovatie 
en ondernemerschap transversaal en beleidsdomein overschrijdend zijn, heeft 
VARIO zich in zijn analyse niet beperkt tot het beleidsdomein EWI, maar heeft 
de raad zich ook gebogen over die afdelingen uit andere beleidsdomeinen die 
aan wetenschap en innovatie raken, zoals het (hoger) onderwijs. 
 
Zo past artikel 32 van het programmadecreet de puntengewichten voor de 
hogescholen aan voor het begrotingsjaar 2020. Het puntengewicht van het 
studiegebied Industriële Wetenschappen en Technologie (IWT) wordt 
opgetrokken van 1,2 naar 1,25 en het puntengewicht van het studiegebied 
Handelswetenschappen en Bedrijfskunde, waartoe Toegepaste Informatica 
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behoort, wordt opgetrokken van 1,0 naar 1,01. Voor deze aanpassing wordt dit jaar 4 miljoen euro aan 
bijkomende middelen ingezet, als eerste stap in een groeipad dat in 2024 moet uitmonden in een 
recurrent bedrag van 20 miljoen euro voor zgn. ‘knelpuntopleidingen’. Van deze 4 miljoen euro extra gaat 
er 2,7 miljoen euro naar de STEM-opleidingen binnen het studiegebied Industriële Wetenschappen en 
Technologie en 1,3 miljoen euro naar de economische en STEM-opleidingen binnen het studiegebied 
Handelswetenschappen en Bedrijfskunde. 
 
Deze aanpassing is in overeenstemming met de aanbeveling uit het VARIO Memorandum om het 
financieringsmechanisme in hogescholen te herbekijken voor de zgn. STEM-richtingen. De ermee gepaard 
gaande 2,7 miljoen euro extra voor de IWT-STEM-opleidingen is een goede zaak. Het lage puntengewicht 
benadeelt immers de ‘technische’ opleidingen in de hogescholen en werkt de instroom van studenten in 
die richtingen tegen. Zulks staat haaks op het belang van deze richtingen voor de kennismaatschappij van 
de toekomst. 
 
De nieuwe puntengewichten zijn echter lang niet van een vergelijkbaar niveau als die van bijv. de 
lerarenopleidingen of de zorgopleidingen (beiden 1.6). Daarom blijft deze operatie volgens VARIO 
voorlopig een druppel op een hete plaat en weerspiegelt ze niet de aandacht die de STEM-richtingen 
verdienen. Volgens VARIO ligt een echt duurzame oplossing in het herbekijken van de	puntengewichten 
van alle opleidingen. De raad is zich ervan bewust dat dit een delicate oefening is omdat dit een 
herverdeling van de middelen over de opleidingen	met zich zal/kan meebrengen. Toch vraagt de raad de 
moed op te brengen om deze historische factoren in vraag te durven stellen. Verder en meer investeren in 
die studierichtingen waarvan wordt aangenomen dat zij een essentiële bijdrage kunnen leveren om onze 
ambitie waar te maken een Europese topregio te worden, is de boodschap.  
 
Daarnaast is VARIO ook positief met betrekking tot de verschillende paden die via het programmadecreet 
worden bewandeld om een her- en opwaardering van het lerarenberoep mogelijk te maken en op termijn 
meer leerkrachten (lager en secundair) te werven/houden. Ook hierop werd aangedrongen in het 
memorandum. Maar ook hier is de raad er van overtuigd dat een echte opwaardering van het 
lerarenberoep veel meer inspanningen vergt dan de eerder korte termijn aanpassingen die worden 
voorgesteld. 
 
Met vriendelijke groeten, 
 

 
 
 
 

Danielle Raspoet            Lieven Danneels 
Directeur                        Voorzitter 


